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Genel Sekreterimiz TOBBES Delegeliğine Seçildi. 

10.07.2023 Tarihinde Gaziantep Ticaret Odasında 
yapılan  2023-2027 dönem TOBB Emekli Sandığı 
(TOBBES) Delegeliğine tekrar Kızıltepe Ticaret ve 
Sanayi Odası Genel Sekreteri Ahmet ASLAN seçilmiştir. 
Ahmet Aslan: ''Bu gün Gaziantep Ticaret Odasında 
yapılan 2023-2027 dönem Tobb Emekli Sandığı delege 
seçimlerimde tekrar seçilmeme destek olan başta 
Mardin Oda ve Borsalarına Güneydoğu Anadolu 
bölgesindeki Oda ve Borsalarımıza şükranlarımı 
sunarım camiamıza hayırlı olsun'' 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

MARDİN ODALARI/BORSALARI FARKLI ALANLARDA ORTAK ÇALIŞMALAR GERÇEKLEŞTİRECEK 

Mardin İli/İlçeleri Odaları/Borsaları, müşterek toplantılarının 23.sünü gerçekleştirdi. Toplantı, Nusaybin Ticaret Borsası’nı n ev 
sahipliğinde yapıldı. 
27 Temmuz 2023’te düzenlenen toplantının katılımcıları şöyleydi: Nusaybin Ticaret Borsası (NTB) Yönetim Kurulu Başkanı Necdet Aktaş, 
Meclis Başkanı Abdulhakim Aytimur, Meclis Üyeleri Davut Ayaz, Şeyhmus Yalçın, Abdülaziz Kaplan, Mehmet Aldemir, Abdülhalim Ay dın, 
Şeyhmus Peker, Disiplin Kurulu Başkanı Fehmi Süleymanoğlu, Genel Sekreteri Abdullah Dal, Akreditasyon Sorumlusu Ercan Çelik; Kızıltepe 
Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet Şahin, Genel Sekreter Yardımcısı Metin Sert; Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası (KTSO) 
Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut Dündar, Genel Sekreteri Ahmet Aslan, Akreditasyon Sorumlusu Ferhat Dündar; Mardin Ticaret ve Sanayi 
Odası (MTSO) Yönetim Kurulu Başkanı Hatip Çelik, Genel Sekreteri Çetin Sasa, Başkan Danışmanı Mehmet Uncu; Nusaybin Ticaret v e 
Sanayi Odası (NTSO) Genel Sekreteri Abdulkadir Güneş; MAÜ İİBF İktisat Bölümü Öğretim Üyesi, MAÜKÖK Koordinatörü, TOBB/TEPAV ve 
Mardin İli/İlçeleri Oda/Borsa Akademik Danışmanı Prof. Dr. Mehmet Behzat Ekinci.  
  
Toplantının gündem maddeleri şöyleydi: Akademik Danışmanlık Programının Mevcut Durumu, Odaları n/Borsaların İyi Uygulamaları, 
Odaların/Borsaların Medyada Görünürlük Faaliyetleri, Gündemde Bulunan Projeler/Faaliyetler, Odaların/Borsaların Kurumsal Yapı sı, 
Odaların/Borsaların Meslek Komitelerinin/İhtisas Komisyonlarının Etkinliğinin Artırılması, Kadın  ve Genç Girişimci Kurullarının 
Oluşturulması, Mardin’de Havayolu Ulaşımı Sorunları, Potansiyel Nitelikli Müşterek Projeler, Akademik Danışmanlık Dönem Faali yetleri. 

  
Mardin Odaları/Borsaları, dönem içinde 
gerçekleştirdikleri şu iyi uygulama örnekleri 
hakkında bilgiler verdi: 

 KTB: Cazibe merkezlerini destekleme programı 
kapsamında hizmet binasına yönelik faaliyetler, 
Bölge içi ve dışı Odalar/Borsalar ile akreditasyona 
ilişkin bilgi-tecrübe paylaşımı, Mardin Bulguruna 
yönelik Ur-Ge projesi. 

 KTSO: TOBB Anadolu Lisesi çalışmaları, Tekstilkent 
proje çalışmaları, Oda ticaret sicil hizmetlerine 
yönelik veri bankası oluşturma çalışmaları, 
Kurumsal müşteri ilişkileri yönetimi (CRM) 
çalışmaları/uygulamaları, Belge yönetim sistemine 
dair çalışmalar. 

 MTSO: Personele yönelik eğitim programları, 
Meslek komitelerinin işlerliğinin/etkinliğinin 
artırılmasına yönelik çalışmalar kapsamında 
toplantılar. 

 NTB: Ürün çeşitlendirmesi kapsamında Siirt 
Fıstığına ilişkin faaliyetler, Kurumsal müşteri 
ilişkileri yönetimi (CRM) çalışmaları/uygulamaları, 
Belge yönetim sistemine dair çalışmalar, Meslek 
Yüksekokulunda bölüm çeşitlendirmeye (lojistik, 
turizm, tekstil, hayvancılık) yönelik girişimler. 

 NTSO: Eğitim faaliyetleri, Kalkınma ajansı ile teknik destek projesi çalışmaları, Kurumsal müşteri ilişkileri yönetimi (CRM) 
çalışmaları/uygulamaları. 
  
Toplantıda alınan kararlar şöyle: 

 Akademik Danışmanlık Programının mevcut durumu ele alındı. Ağustos’ta sona erecek olan programın benzer içerikle yerel ölçekt e 
sürdürülmesi planlanıyor. 

 Devam eden projelerin sürdürülmesi kararlaştırıldı. Bunların başlıcaları şöyledir: Yeni dönemde MTSO’nun takım liderliğinde M ardin 
Oda/Borsa Müşterek Proje Ekibinin etkinliğinin artırılması hedefleniyor. Bu kapsamda proje ekip üyeleri, yeni projelerde akti f rol alacak. 
Ayrıca, AB Yeşil Mutabakatına dair faaliyetlere özel bir önem verilecek. Yayımlanan MAÜ -Mardin Odaları/Borsaları ortak kitabının 
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promosyonuna devam edilecek. Bu kapsamda eserin içeriği itibariyle ilgili kesimlere ulaştırılması suretiyle katma  değerinin artırılmasına 
çalışılacak. 

 Odaların/Borsaların kurumsal yapısı özel bir gündem maddesi olarak ele alındı. Bu çerçevede Akademik Danışman tarafından “Kur umsal 
Yapının Nasıl Oluşturulacağına ve Bu Süreçteki Temel Bazı İlkelere” dair bilgiler aktarıldı. Odaların/Borsaların üyeleri ve kamuoyu 
memnuniyeti için güçlü birer kurumsal yapı inşasında bulunmaları gereğine vurguda bulunuldu.  

 Odaların/Borsaların Meslek Komitelerinin/İhtisas Komisyonlarının Etkinliğinin Artırılması hususu da müzakere edildi. B u kapsamda, her 
Odanın/Borsanın tüm meslek komitelerini işler ve etkin hâle getirebilmesi için gerekli toplantıların yapılması hususu ele alı ndı. Nitekim 
bunu uygulayan Odaların/Borsaların önemli çıktılar elde ettiği ve ulaşılan sonuçların hem kurumlara he m üyelere hem de kamuoyuna 
önemli katkılar sağladığı dile getirildi.  

 Kadın ve genç girişimci kurullarının oluşturulması sürecinde tüm Odaların/Borsaların etkin bir katılımda bulunmasına karar ve rildi. Yeni 
dönemde bu kurulların oluşturulmasında ve işletilmesinde birlikte hareket edilecek. 

 Mardin’de havayolu ulaşımı sorunları da ele alındı. Bu kapsamda Odalar/Borsalar ortak bir talep metni oluşturarak imzaladı ve  bunları 
Ulaştırma Bakanlığı’na ve THY’ye iletmeye karar verdi. Ayrıca bu hususta medya kaynakları vasıtasıyla lobi faaliyetleri de 
gerçekleştirilecek. Böylece Mardin’deki havayolu ulaşımında yaşanan uçak sefer sayısı sorununa çözüm bulunmasına çalışılacak.  

 Potansiyel nitelikli müşterek projeler müzakere edildi. Bu kapsamda DİKA, TÜBİTAK ve AB projele rinde ortak hareket edilmesi 
kararlaştırıldı. 
24.Müşterek Toplantının, Kasım 2023’te Nusaybin Ticaret ve Sanayi Odası ev sahipliğinde yapılması kararlaştırıldı.  
 
 

MARKAP MARDİN’DE UÇAK SEFER SAYISININ ARTIRILMASINI TALEP EDİYOR 

Mardin’de Üniversite, Kalkınma Ajansı, 
Odalar/Borsalar, Organize Sanayi Bölgesi, Un-
Bulgur-Tekstil Sanayicileri Dernekleri ve Esnaf 
ve Sanatkârlar Odası’nın ‘gönüllülük’ esasıyla 
bir araya gelmesiyle oluşturulan ve 
şehrin/bölgenin sosyo-ekonomik sorunlarını 
tespit ederek ilgili kurumlar/kuruluşlar ile 
irtibata geçmek suretiyle bunların çözümüne 
katkı sağlamayı hedefleyen bir sivil toplum 
inisiyatifi olan MARKAP, Mardin’in havayolu 
ulaşım sorununu ele aldı. 
  
Yapılan müzakerelerde, Mardin’de uçak sefer 

sayısının azlığına dikkat çekilerek ilgili kurumların bu soruna çözüm bulması gereğine vurguda bulunuldu.  
  
“Mardin’de uçak sefer sayısı yetersizdir” diyen MARKAP üyeleri şu açıklamayı yaptı: Mardin’deki mevcut uçak sefer sayısı, yer li-yabancı 
turistlerin uygun şartlarda Mardin’e gelişine-dönüşüne imkân tanımamaktadır. Bu kapsamda, özellikle iş insanları zaman açısından ciddi 
zorluklarla karşılaşmaktadır. Bu amaçla uçak sefer sayısının tekrar düzenlenmesi ve sefer sayısının uygun biçimde artırılması  
gerekmektedir. 
  
Bu kapsamda, MARKAP üyesi Mardin İli/İlçeleri Odaları/Borsaları da ortak bir talep metni oluşturarak imzaladı ve bunları Ulaştırma 
Bakanlığı’na ve THY’ye iletmeye karar verdi.  
  
MARKAP, Mardin’in ve bölgenin bu tür sosyo-ekonomik sorunlarını ele alarak lobicilik faaliyetleriyle çözümüne yönelik faaliyetlerini 
sürdürecek. 
 
 
 

Ekonominin kalbi TOBB’da attı 
 

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Türkiye Ekonomi Şurası, 
TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu’nun ev sahipliğinde 
Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet Yılmaz ve ilgili bakanlar ile oda 
ve borsa başkanlarının katılımıyla TOBB İkiz Kuleler'de yapıldı.  
TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu reel sektör firmalarının son 
dönemde finansmana erişimde büyük zorluklar yaşadığını 
belirterek, "Özellikle KOBİ kredilerinin reel olarak artmaması, 
zincirleme etkiyle ülkenin ve sektörlerin tamamına olumsuz 
yansıyor." dedi. 
  
Hisarcıklıoğlu’nun ev sahipliğini yaptığı TOBB Türkiye Ekonomi 
Şurası’na, Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet Yılmaz ve oda-borsa 
başkanlarının yanı sıra; Hazine ve Maliye Bakanı Mehmet Şimşek, 
Ticaret Bakanı Ömer Bolat, Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanı  Vedat 

Işıkhan, Tarım ve Orman Bakanı İbrahim Yumaklı, Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mehmet Fatih Kacır, Enerji ve Tabii Kaynaklar Baka nı 
Alparslan Bayraktar ile Cumhurbaşkanlığı Strateji ve Bütçe Başkanı İbrahim Şenel katıldı.  
  
TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, yaptığı konuşmada, Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan'ın talimatıyla başlatılan ekonomi 
şuralarının, kamu ile özel sektörün bir araya geldiği, sıkıntıları ve önerilerini doğrudan icra makamına iletebildiği çok öne mli bir platform 
olduğunu söyledi. 
  
Bu platformda dile getirilen pek çok meselenin, geçmişte çözüme kavuşturulduğuna işaret eden Hisarcıklıoğlu, TOBB Genel Kurul u'nda 
Cumhurbaşkanı Erdoğan'dan ekonomi şurasını tekrar toplamasını talep ettiklerini ve kendisinin de bunu uygun bulduğunu anla ttı. 
  
Hisarcıklıoğlu, burada gündeme getirilen konularla ilgili geçmişte olduğu gibi çözüm üretileceğine inandığını belirterek, "Bi zler için en 
önemlisi, bugünkü gibi devletimizi yanımızda görmek. Ekonomide elbette bazı sıkıntılar yaşıyoruz. Ama enseyi ka rartmıyor, mücadeleden 
kesinlikle vazgeçmiyoruz." diye konuştu.  
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Ekonomide deneyimli isimlerin iş başında olmasının kendilerine moral verdiğine dikkati çeken Hisarcıklıoğlu, "Hep birlikte ek onomiyi 
daha sağlam temellere kavuşturacağımıza inanıyoruz." ifadesini kullandı. 
  
Hisarcıklıoğlu, Anadolu'yu sürekli dolaşan, firma ve sektörleri devamlı dinleyen birisi olarak öne çıkan birkaç konuyu paylaş mak istediğine 
işaret ederek, sözlerini şöyle sürdürdü: 
  
"Reel sektör firmalarımız son dönemde finansmana erişimde büyük zorluklar yaşıyor. Özellikle KOBİ kredilerinin reel olarak artmaması, 
zincirleme etkiyle ülkenin ve sektörlerin tamamına olumsuz yansıyor. Büyümenin bereketi her kesime yansısın istiyorsak, KOBİ' lerimize 
destek vermeli, uygun finansman imkanlarına ulaşmalarını sağlamalıyız. İkincisi, OECD katılık endeksinde İskandinav ülkeleri dahil en katı 
iş gücü piyasası bizde. Bundan da herkes muzdarip. Mevzuatımız, daha fazla istihdam sağlayabilecek girişimcileri, adeta bunda n caydırır 
bir halde. Vatandaşlarımızın da daha fazla iş imkanına ulaşmasına, daha çok kazanmasına engel çıkarıyor. İstihdamı cezalandıran değil, 
ödüllendiren bir yaklaşımla çalışma hayatına bakılmalı."  
  
- "Yatırım yeri sorunu çözülmeli" 
  
Yatırımların önünü açabilmek üzere, yatırım yeri sorununun çözülmesini de talep eden Hisarcıklıoğlu, şu ifadeleri kullandı:  
  
"Sanayi yatırımlarının ülke yüzölçümü içindeki payı Almanya'da yüzde 4, İtalya'da yüzde 2,8, OECD ortalaması bile yüzde 2,4. Bizde ise 
sadece binde 3. Sanayimiz, dünyadaki rakiplerinin onda biri kadar alanda faaliyet gösteriyor, buna rağmen küresel rekabette ayakta 
kalmayı başarabiliyoruz. Sanayi arazilerinin kapasitesinin en az 2 katına çıkarılmasına ilişkin bir master plan hazırlanmalı,  arsa alımı ve 
bina inşaatına ilişkin finansman çözümleri geliştirilmeli. Böylece sanayicimiz kısıtlı sermayesini daha verimli alanlarda yatırım yaparak 
değerlendirmeli." 
  
Hisarcıklıoğlu, İç Anadolu-Doğu Akdeniz kuşağında yeni bir sanayi havzası planlaması yapılması gerektiğine dikkati çekerek, "Bu yeni 
sanayi havzasıyla, bir taraftan Marmara'daki yükü azaltabilir, aynı zamanda da yüksek teknoloji yatırımlar için Marmara'da al an açabiliriz." 
diye konuştu. 
  
- "Üretmeye hazırız" 
  
Bu konularda adım atmak ve çözüm sağlamak için Cumhurbaşkanı Yardımcısı Yılmaz ve bakanların icracı ve reformcu iş yapma tarz ına 
güvendiklerine işaret eden Hisarcıklıoğlu, şunları kaydetti:  
  
"İş dünyası olarak her şeyden önce öngörülebilirlik istiyor, geleceğe dair yol haritası bekliyoruz. İş planları yapmak ve güven içinde 
ilerlemek üzere, kamu idaremizin hazırlayacağı orta ve uzun vadeli planların gayet önemli olduğunu düşünüyoruz. Dengeli ve ka psayıcı 
büyüme için makroekonomide istikrar ve güven sağlanmalı. Yapısal reformlara ilişkin somut bir yol haritası ortaya konulması lazım. Yeni 
ekonomi yönetiminin bu yönde hareket ederek, para politikasında başlattığı normalleşme adımları memnuniyet vericidir ve devam  
etmelidir. Yine bu kapsamda Cumhurbaşkanı Yardımcımız Sayın Cevdet Yılmaz'ın liderliğinde hazırlanan Orta Vadeli Program'ı yakından 
takip ediyoruz. Biz, koşmaya, çalışmaya, üretmeye hazırız. Allah'ın izniyle tüm sıkıntıları aşacak, yola devam edeceğiz. Ülke mizi daha güçlü, 
daha zengin, daha müreffeh yapmak için üretmeyi, emek vermeyi sürdüreceğiz."  
  
-Cumhurbaşkanı Yardımcısı Yılmaz 
  
Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet Yılmaz ise konuşmasında, "Para politikası, maliye politikası ve yapısal reform adımlarını kad emeli bir 
şekilde devreye alarak Türkiye’de yatırım ortamının iyileştirilmesi, sürdürülebilir bir büyüme için daha elverişli bir ortamın sağlanması ve 
ekonomimizin potansiyelinin daha da yükselmesini istiyoruz." dedi.  
  
Eylül ayının ilk yarısında açıklamayı planladıkları Orta Vadeli Program (OVP) hazırlıkları çerçevesinde, son dönemde iş dünyası 
temsilcileriyle istişareleri sürdürdüklerini, aynı şekilde 2023-2028 dönemini kapsayan 5 yıllık 12. Kalkınma Planı'nı da sonuçlandırmak 
üzere olduklarını ve ekim ayında Meclise sunacaklarını belirten Yılmaz, Türkiye'nin her köşesinde sahanın, sektörlerin güncel durumuna 
ve en önemli sorunlarına vakıf, 81 il ve 160 ilçedeki 365 Oda ve Borsa'nın sahadan gelen görüş ve taleplerini son derece önem sediklerini 
vurguladı. 
  
Yılmaz, TOBB çatısı altında Oda, Borsalar aracılığıyla iş dünyasının talep ettiği pek çok konuyu hayata geçirdiklerini, mesleki eğitimin 
yaygınlaşmasından, kara gümrük kapılarının modernize edilmesine, lisanslı depoculuk sisteminin ülkeye kazandırılmasından Oda,  
Borsaların dijitalleşmesine birlikte adım attıklarını ifade etti. 
  
- "Türkiye Yüzyılı'na yakışır yeni projeleri, yine hep birlikte hayata geçireceğiz" 
  
Şirket kuruluş işlemlerinde Odaları tek durak haline getirdiklerini anlatan Yılmaz, "Sayın Cumhurbaşkanı'mızın güçlü iradesi ve liderliğiyle, 
Türkiye’nin yerli ve milli otomobili Togg'u birlikte hayal ettik, milletimize birlikte kazandırdık ama Togg yeter mi? Yetmez.  Önümüzdeki 
süreçte, Togg benzeri yeni fikirlerle, yeni projelerle Türkiye Yüzyılı'na yakışır yeni projeleri, yine hep birlikte hayata geçireceğiz." diye 
konuştu. 
  
Yılmaz, son dönemlerde dünya ekonomisinin sağlık krizleri, ticaret gerilimleri, jeopolitik riskler, Rusya -Ukrayna Savaşı ve doğal afetler 
başta olmak üzere pek çok güçlükle sınandığını, bu zorlu sürecin, ülkeler ve bölgeler düzeyinde arz ve talep dengelerinin bozulmasına yol 
açtığını söyledi. 
  
Açılış konuşmalarının ardından söz alan oda ve borsa başkanları, kürsüye çıkarak reel sektörden gelen konu ve çözüm önerileri ni dile 
getirdi. 
 

Mardin’de Mantar Üretimine ve Ticaretine dair araştırma (sorunlar-öneriler) 

ÜNİVERSİTE-ODA/BORSA ARAŞTIRMASINA GÖRE 
MARDİN’DE ALTERNATİF BİR ÜRÜN OLARAK MANTAR ÜRETİMİ VE SATIŞI MÜMKÜN 

Mardin Artuklu Üniversitesi Kamu Özel ve Karma Sektör İş Birliği Koordinatörlüğü (MAÜKÖK), Mardin İli/İlçeleri Odaları/Borsal arı 
(Kızıltepe Ticaret Borsası, Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası, Mardin Ticaret ve Sanayi Odası, Nusaybin Ticaret Borsası, Nusa ybin 
Ticaret ve Sanayi Odası) ile Mardin’de alternatif bir ürün olarak mantarın üretimine ve satışına dair bir saha araştırması 
gerçekleştirdi. 
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Çalışma, MAÜ İİBF İktisat Bölümü Öğretim Üyesi, MAÜKÖK Koordinatörü 
ve TOBB/TEPAV, Mardin İli/İlçeleri Oda/Borsa Akademik Danışmanı Prof. 
Dr. Mehmet Behzat Ekinci ve MAÜ Sağlık Bilimleri Fakültesi, Beslenme ve 
Diyetetik Bölümü Öğretim Üyesi ve MAÜKÖK Üyesi Doç. Dr. Hilal Acay 
tarafından gerçekleştirildi. 
Ocak 2023’te Mardin’de mantar yetiştiren kişiler ve ilgili bir kurum ile 
gerçekleştirilen bu saha çalışması; Mardin’de mantar üretimine ve satışına 
dair potansiyelin tespitini hedeflemektedir. Bu çerçevede, katılımcıların 
karşılaştıkları sorunlara değinilerek bunlara yönelik geliştirdikleri çözüm 
yollarının ortaya konması amaçlanmaktadır. 
Araştırma; Mardin’in Ömerli, Nusaybin ve Derik İlçelerinden 3 üretici 
şahıs ve ilgili bir kurum ile e-posta ve telefon vasıtasıyla 

gerçekleştirilmiştir. 
  
Anket kapsamında verilen cevaplar harmanlanmış ve genel durum tespiti yapılarak değerlendirmeye tâbi tutumuştur. Araştırma ile 
ortaya çıkan sonuçların ve ilgili tekliflerin bir kısmı şöyledir:  

 Üretime dair sorunlara değinen katılımcılar, bu kapsamda mantarın yetiştirileceği kompostun uygunsuzluğuna dikkat çekmekte; 
sulama, dezenfektasyon, havalandırma, sıcak-soğuk dengesinin sağlanması vb. hususlardaki olumsuzluklara değinmekte ve 
Mardin’de gece-gündüz sıcaklık farkının yüksekliğinin üretimi olumsuz etkileyebildiğini belirtmektedirler. Ayrıca, hastalık 
ihtimallerinden bahseden katılımcılar, çeşitli mantar zararlıları oluşabildiğini de ifade etmektedirler.  

 Katılımcıların mantar satışında karşılaştıklarını dile getirdikleri sorunların bir kısmı şöyledir: arz -talep dengesizliği ve arz fazlalığı 
durumunda mantarın uygun ortamda saklanabilmesi için gerekli altyapının olmayışı. 

 Katılımcılar, talebin azlığına dair sebepler arasında damak tadı farklılığı, toplumsal ön yargılar ve kültür mantarı tüketim 
alışkanlığının olmayışı gibi faktörleri sıralamaktadırlar.  

 Katılımcılar, üretimle ilgili sorunlara yönelik geliştirdikleri çözümler arasında; mesela kompostun uygun olmaması hâlinde bunun 
temizlenerek üretime hazır hâle getirilmesi; uygun bakım şartlarının yerine getirilmesi; hastalıklara ve zararlılara karşı ge rekli 
ilaçlamanın mantara zarar vermeyecek biçimde yapılması hususlarını dile getirmektedirler.  

 Mantar satışında karşılaşılan sorunların çözümü içinse şunlar belirtilmektedirler: kapasitenin talebe göre ayarlanması; manta ra olan 
talebin artırılabilmesi için toplu tüketim mekanlarında yemek menülerine mantarın dahil edilmesine yönelik çalışmalar yapılması; 
mantar menüleri ile ilgili eğitimler verilmesi.  
Mardin Artuklu Üniversitesi ve Mardin İli/İlçeleri Odaları/Borsaları bu tür işbirlikleri sayesinde şehre ve bölgeye ilişkin a lternatif 
ürün teklifleri içeren benzer çalışmaların hazırlanmasına devam edileceğini ifade ettiler  
 
 

Personellerimiz 5174 TOBB KANUNU Eğitimine katıldı. 

 
Odamız toplantı salonunda personellere yönelik TOBB Kanunu-
5174 Eğitimi verildi.Eğitime Genel Sekreter Ahmet ASLAN ,Oda 
sicil ve Ticaret sicil Personelleri de katılım gösterdi. 
Bu Kanunun amacı; ticaret ve sanayi odaları, ticaret odaları, sanayi 
odaları, deniz ticaret odaları, ticaret borsaları ile Türkiye Odalar ve 
Borsalar Birliğinin kuruluş ve işleyişine ilişkin esasları 
düzenlemektir.  
Kapsam:Bu Kanun; ticaret ve sanayi odaları, ticaret odaları, sanayi 
odaları, deniz ticaret odaları, ticaret borsaları ile Türkiye Odalar ve 
Borsalar Birliğinin kuruluşlarına, organlarının nitelikleri ve seçim 
usulleri ile organlık vasfını yitirme hâl ve usullerine, görev ve 
yetkileri ile çalışma usullerine, üyeleri ile olan karşılıklı hak ve 

yükümlülüklerine, gelir ve harcamaları ile bütçelerine ilişkin esasları kapsar. 
 

Odamız Personel Toplantısı yapıldı 

Odamız toplantı salonunda Personel toplantısı yapıldı. Toplantı başlıklarından 

Üye geri bildirimi,çalışma şartları - ihtiyaçlar ,personel öneri ve şikayetleri 

görüşüldü;  ayrıca aylık faaliyetler ve işplanı gözden geçirildi. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



KIZILTEPE TİCARET VE SANAYİ ODASI 
e-BÜLTEN Sayı:03/2023 
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Odamızdan Bursa Valisi Sn.Mahmut DEMİRTAŞ'a ziyaret 

Yönetim Kurulu Başkanımız Mahmut DÜNDAR, 

önceki dönem MARDİN Valimiz olan ve BURSA 

Valiliğine atanan Sn. Mahmut DEMİRTAŞ'ı 

makamında ziyaret etti. Yeni görevinde 

kendilerine başarılar dileriz. 

 

 

 

 

 

 

 

 

MARDİN ODALARININ/BORSALARININ ÖNCELİĞİ DİJİTAL DÖNÜŞÜM VE 

YEŞİL MUTABAKAT 

Mardin İli/İlçeleri Odaları/Borsaları 4.Müşterek Proje Ekip Toplantısını gerçekleştirdi. Toplantı, Mardin Ticaret ve Sanayi 
Odası’nın ev sahipliğinde yapıldı. 
20 Eylül 2023’te düzenlenen toplantının katılımcıları şöyleydi: Mardin Ticaret ve Sanayi Odası (MTSO) Genel Sekreteri Çetin 
Sasa, Akreditasyon Sorumlusu Elif İlhan, Uzmanlar Tuğba Acabey ve Lamia Ateş, Başkan Danışmanı Mehmet Uncu; Kızıltepe 
Ticaret Borsası (KTB) Genel Sekreter Yardımcısı Metin Sert; Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası (KTSO) Genel Sekreteri Ahmet 
Aslan, Akreditasyon Sorumlusu Ferhat Dündar; Nusaybin Ticaret Borsası (NTB) Genel Sekreteri Abdullah Dal, Akreditasyon 
Sorumlusu Ercan Çelik; Nusaybin Ticaret ve Sanayi Odası (NTSO) Akreditasyon Sorumlusu İlhan Özmen; MAÜ İİBF İktisat 
Bölümü Öğretim Üyesi, MAÜKÖK Koordinatörü, TOBB/TEPAV ve Mardin İli/İlçeleri Oda/Borsa Akademik Danışmanı Prof. Dr. 
Mehmet Behzat Ekinci. 
  
MTSO Başkan Danışmanı Mehmet Uncu’nun moderatörlüğünde gerçekleştirilen toplantıda bir sunum yapıldı. Uncu tarafından 
gerçekleştirilen sunumda Teknik destek, Fizibilite desteği, KOBİ gelişim merkezi, Dijital dönüşüm, Yeşil dönüşüm, Coğrafî 
işaretler, Uluslararası bağlantılar hususlarında bilgiler verildi ve katılımcılarla interaktif biçimde müzakereler gerçekleştirildi.  
  
Mardin Oda/Borsa yönetimlerine sunulmak üzere, toplantıda alınan kararlar şöyle: 

1) Odalar/Borsalar Dijital Dönüşüm ve Yeşil Mutabakat konularında 
ortak projeler gerçekleştirecek. Bunlardan herbiri bir Oda/Borsa 
yürütücülüğünde olmak üzere tüm diğer Odaların/Borsaların paydaşlığı 
ile hayata geçirilecek. 
  
2) Ayrıca, Odalar/Borsalar bireysel projeler de hazırlayacak. Bu 
projelerde verilen hizmetler, yine diğer tüm Odaların/Borsaların 
istifadesine de açık olacak. Bu kapsamda herbir Oda/Borsa; eğitim, 
danışmanlık, master plan vb. alanlarda olmak üzere çeşitli projeler 
hazırlayacak. 
  
Mardin Odaları/Borsaları, bu şekilde kişisel/kurumsal gelişime ve 
bölgesel kalkınmaya yönelik proje faaliyetlerini bireysel ve ortak 
biçimde sürdürmeyi planlıyor. 
Mardin İli/İlçeleri Odaları/Borsaları 4.Müşterek Proje Ekip Toplantısını 

gerçekleştirdi. Toplantı, Mardin Ticaret ve Sanayi Odası’nın ev sahipliğinde yapıldı. 
20 Eylül 2023’te düzenlenen toplantının katılımcıları şöyleydi: Mardin Ticaret ve Sanayi Odası (MTSO) Genel Sekreteri Çetin 
Sasa, Akreditasyon Sorumlusu Elif İlhan, Uzmanlar Tuğba Acabey ve Lamia Ateş, Başkan Danışmanı Mehmet Uncu; Kızıltepe 
Ticaret Borsası (KTB) Genel Sekreter Yardımcısı Metin Sert; Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası (KTSO) Genel Sekreteri Ahmet 
Aslan, Akreditasyon Sorumlusu Ferhat Dündar; Nusaybin Ticaret Borsası (NTB) Genel Sekreteri Abdullah Dal, Akreditasyon 
Sorumlusu Ercan Çelik; Nusaybin Ticaret ve Sanayi Odası (NTSO) Akreditasyon Sorumlusu İlhan Özmen; MAÜ İİBF İktisat 
Bölümü Öğretim Üyesi, MAÜKÖK Koordinatörü, TOBB/TEPAV ve Mardin İli/İlçeleri Oda/Borsa Akademik Danışmanı Prof. Dr. 
Mehmet Behzat Ekinci. 
MTSO Başkan Danışmanı Mehmet Uncu’nun moderatörlüğünde gerçekleştirilen toplantıda bir sunum yapıldı. Uncu tarafından 
gerçekleştirilen sunumda Teknik destek, Fizibilite desteği, KOBİ gelişim merkezi, Dijital dönüşüm, Yeşil dönüşüm, Coğrafî 
işaretler, Uluslararası bağlantılar hususlarında bilgiler verildi ve katılımcılarla interaktif biçimde müzakereler gerçekleşt irildi. 
Mardin Oda/Borsa yönetimlerine sunulmak üzere, toplantıda alınan kararlar şöyle: 
1) Odalar/Borsalar Dijital Dönüşüm ve Yeşil Mutabakat konularında ortak projeler gerçekleştirecek. Bunlardan herbiri bir 
Oda/Borsa yürütücülüğünde olmak üzere tüm diğer Odaların/Borsaların paydaşlığı ile hayata geçirilecek.  
2) Ayrıca, Odalar/Borsalar bireysel projeler de hazırlayacak. Bu projelerde verilen hizmetler, yine diğer tüm Odaların/Borsaların 
istifadesine de açık olacak. Bu kapsamda herbir Oda/Borsa; eğitim, danışmanlık, master plan vb. alanlarda olmak üzere çeşitli  
projeler hazırlayacak. 
Mardin Odaları/Borsaları, bu şekilde kişisel/kurumsal gelişime ve bölgesel kalkınmaya yönelik proje faaliyetlerini bireysel ve 
ortak biçimde sürdürmeyi planlıyor. 
 


